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a döntőt is a magyar trióra bízták. 
Ezek után sejthető volt, ha na-
gyot nem hibáznak, eséllyel pá-
lyázhatnak a 2010-es dél-afrikai 
labdarúgó-világbajnokságra is. 
Nos, Vámos Tiborék nem hibáz-
tak. A 2009-es nigériai U17-es 
vébén pedig már az afrikai miliőt 
is megtapasztalhatták.

A június 11. és július 11. között 
megrendezett labdarúgó-világ-
bajnokságra a FIFA 30 játék-
vezetői teamet delegált. Közü-
lük azonban csak 24 kaphatott 
konkrét feladatot is. A Kassai 
– Erős – Vámos trió tehát még azt 
követően sem lehetett biztos a 
vébészereplésben, miután meg-
tudta, hogy utazhat a tornára. A 
bíróknak és segítőiknek több mint 
egy héttel a nagy torna előtt már 
a helyszínen kellett lenniük. Az 
is hamar eldőlt, hogy a magyar 
csapat a foglalkoztatottak között 
lesz, hisz az első forduló játék-
vezetőit már egy héttel a torna 
kezdete előtt kijelölték. Vámosék 
a nagy érdeklődésre számot tar-
tó Brazília – Észak-Korea mérkő-
zést kapták. Brazília bemutatko-
zására az egész világ kíváncsi 
volt, a koreaiakról pedig senki 
semmit nem tudott. A mérkőzés 
játékvezetői szempontból nem 
volt könnyű. A koreaiak nagyon 
szervezetten védekeztek, a bra-
zilok pedig nem azt nyújtották, 
amit a szurkolók vártak tőlük. A 
félidő gólnélküli döntetlen volt. A 
dél-amerikaiak a második félidő-
ben már sokkal nagyobb elánnal 
támadtak. Vámos Tibornak több 
esetben is lest kellett beintenie. 
Szerencsére minden esetben 
helyes döntést hozott. Emellett 
eltörpül, hogy szinte testközelből 
láthatta a vébé egyik legszebb 
találatát, amit a brazil Maicon rú-
gott az alapvonalról.

A magyar trió a második fordu-
lóban pihent, harmadikban pedig 
a csoportelsőségről döntő Uru-
guay – Mexikó mérkőzésen kapott 
szerepet. Itt is jól vizsgáztak, így 
joggal reménykedhettek abban, 

hogy a kiesés szakaszban is jut 
majd nekik egy meccs. (Vámos 
Tibor a vébé előtt azt mondta, 
hogy két csoportmeccsre számí-
tanak, s ha azokon nem hibáz-
nak, akkor egy nyolcaddöntős 
találkozót is kaphatnak majd.) A 
legjobb 16 között rögtön a nyi-
tómeccset, az USA – Ghána ta-
lálkozót kapták. Ez több okból is 
nehéz találkozónak ígérkezett. 
Egyrészt az amerikaiak a cso-
portmeccsek után némileg jog-
gal bírálták a játékvezetőket, míg 
a ghánaiak egyetlen afrikai csa-
patként egy egész kontinensért 
futballoztak. A feszült meccs a 
90 perc alatt 1-1 végződött, majd 
az afrikaiak a hosszabbításban a 
győztes találatot is begyötörték. 
A 120 perces meccs azonban a 
játékvezetői team számára is em-
bert próbáló volt. 

Józan számítások szerint 
ez a meccs jelentette volna 
Vámosék számára a torna vé-
gét, hisz a 35 esztendős Kassai 
Viktor a világbajnokság második 
legfiatalabb játékvezetője volt.
Ám, a nyolcaddöntőben számos, 
a nemzetközi közvéleményt is 
felkavaró bírói tévedés történt. 
Június 28-án ugyanis előbb az 
uruguayi Larionda nézte el a 
német – angol negyeddöntőn 
az angolok második szabályos 
gólját, majd ugyanezen a na-
pon az olasz sztárbíró, Rosetti 
adott meg az argentinoknak egy 
többméteres lesről született gólt 
a mexikóiak ellen. Ez utóbbi já-
tékvezetőnek a pechére a hibát a 
helyi kivetítőn is kilassították.

A nyolcaddöntő után a FIFA az 
összes tartalék-játékvezetőt, il-
letve a nagyot hibázókat is haza-
küldte. Ez utóbbiak csoportjába 
több vébédöntőre is esélyes bíró 
– a már említett Rosetti vagy a 
svájci Busacca – is beletartozott. 
Vámosék maradtak, és teljesít-
ményük megkoronázásaképpen 
egy fantasztikus lehetőséghez 
jutottak. Az elődöntőben a Né-
metország – Spanyolország ta-
lálkozó dirigálásával bízták meg 
őket. Hogy mekkora dicsőséget 
jelentett mindez? A vébé döntő-
jébe jutás lehetősége már önma-
gáért beszélt, ráadásul éppen ez 
a két csapat játszotta a két évvel 
korábbi Európa-bajnokság dön-
tőjét is. A rendkívül nagy téttel 
bíró meccset Vámosék lap nél-

kül vezették le. Ilyen elődöntő-
re a sportág történetében még 
nem került sor. A magyar trió te-
hát négyből négy meccset kiváló 
teljesítménnyel hozott le, melyre 
minden kerületi és nem kerületi 
sportrajongó büszke lehet.

És akkor nézzünk egy-két 
érdekes kulisszatitkot. A má-
tyásföldi iskolaigazgató az ön-
kormányzat jóváhagyásával 
utazott Dél-Afrikába. Erre azért 
volt szükség, mert az intézmény-
vezető éppen az érettségi és a 
tanévzárás idején volt távol a 
munkahelyétől. A kerület nép-
szerűsítése azonban mindennél 
fontosabb szempont volt. Vámos 
Tibor és két kollégája pontosan 
42 napot töltött Afrikában. Idejük 
nagy részét, mint a vébé 33. csa-
patának tagjai egy Pretoria mel-
letti szállodában töltötték. A ma-
gyar trió tagjai az edzéseken, a 
megbeszéléseken, illetve a négy 
mérkőzésen kívül egy-egy kirán-
duláson is részt vehettek. Láttak 
oroszlánokat, megkóstolhatták 
az antilop-, a krokodil- és a zsi-
ráfhúst, és Vámos Tibor egyszer 
néhány dél-amerikai kollégájával 
egy olyan piacra is betévedt, ahol 
csak ritkán fordul meg fehér em-
ber. Szerencsére a fociláz miatt 
ezt elnézték neki az ottani feke-
ték. A dél-afrikai magyar nagykö-
vet is fogadta a magyar teamet, 
sőt a pretoriai Magyar Házban is 
(olyan is van arrafelé) vendégül 
látták őket. Ez utóbbi helyen leg-
alább egyszer egy jó gulyást és 
egy finom túrós csuszát is ehet-
tek, sőt még fröccsöt is kaptak 
hozzá.

Vámos Tibor 43 esztendős. A 
játékvezetők és az asszisztensek 
45 éves korukig vezethetnek mér-
kőzéseket. A mátyásföldi iskola-
igazgató tehát több nagy tornán 
már nem fog részt venni (bár az 
elkövetkezendő idényben azért 
még néhány BL- vagy Európa 
Liga-mérkőzésre nyugodtan szá-
míthat), ám egy olimpiai döntővel 
és egy világbajnoki elődöntővel 
már így is fantasztikus pályafu-
tást tudhat maga mögött. (M)

A dél-afrikai labdarúgó-világ-
bajnokság számunkra, magya-
roknak tét nélküli volt. A váloga-
tottunk ugyanis 1986 óta csak 
külső (nagyon távoli) szemlélője 
az ilyen nagy tornáknak. Bár az 
U20-as válogatott tavalyi egyip-
tomi vébé bronzérme némi bi-
zakodásra adhat alapot, azért 
egyelőre még nehéz lenne el-
képzelni, hogy egy vébén nem 
csak a braziloknak, angoloknak, 
argentinoknak (vagy most már a 
szlovákoknak is) szurkolhatunk, 
hanem a magyaroknak is. 

Örömöt az ürömben csak az 
jelenthet, hogy időnként egy-
egy játékvezetőnk azért ki-kijut a 
vébékre. 1994-ben Puhl Sándor 
a vébédöntőt is megkapta, igaz, 
ez egy sorozatban négyszer a 
világ legjobbjának megválasz-
tott játékvezetőnek ki is járt. Az-
tán 1998-ban Franciaországban 
Vágner László kapott két mérkő-
zést, ám tovább nem jutott, majd 
2002-ben a Japán, Dél-Korea kö-
zös rendezésű világbajnokságon 
Székely Ferenc partjelző (játék-
vezető-asszisztens) képviselhet-
te a magyar színeket. 2006-ban 
szóba sem került magyar bíró 
szerepeltetése, de azóta ezen a 
téren sok minden megváltozott.

Kassai Viktor, Erős Gábor, il-
letve a mátyásföldi Táncsics Mi-
hály Általános Iskola és Gimná-
zium igazgatója, Vámos Tibor 
pontosan 2006. óta alkotnak egy 
játékvezetői teamet (előbbi a já-
tékvezető, az utóbbi két személy 
pedig az asszisztense). Tették 
ezt azért is, mert a FIFA illetéke-
sei a korábbi személyes küldé-
sek helyett az összeszokott csa-
patokat preferálták. Kassai Viktor 
és kollégái pedig minden lehető-
séget kihasználtak az előrelépés 
érdekében. Először a kanadai 
U20-as világbajnokságon kaptak 
szerepet, ahol kiválóan vizsgáz-
tak. Majd az európai klubfutball 
előtt is bemutatkoztak. Az elmúlt 
években összesen 9 UEFA-kupa, 
Európa Liga vagy Bajnokok Ligá-
ja mérkőzésen működtek közre. 
2008-ban a pekingi olimpiára is 
kijutottak, ahol a FIFA illetékesei 

Szenzációs eredmények az Ikarus atlétáknál
Kezdjük a számunkra és a magyar atlétika számára is igen fontos 

hírrel: Kiss Dániel országos csúcsot futott 110 m-es gátfutásban. Sa-
ját csúcsát adta át a múltnak (13.32 mp). A Budapesten megrendezett 
Csapat Európa kupán futotta ezt a kitűnő időt, mellyel magabiztosan 
utasította maga mögé a teljes mezőnyt. Ezen a versenyen még egy 
16. kerületi atlétánk képviselte hazánkat: Gyürkés Viktória 800 m-en 
futott, junior kora ellenére a felnőtt válogatottban!

Dani június 29-én Moszkvában egy rangos nemzetközi versenyen 
is győzött 13.20 mp-el ami ugyan jobb mint az új csúcsa , azonban a 
megengedettnél nagyobb hátszél miatt ez az időeredmény nem hi-
telesíthető. A versenyt azonban így is megnyerte, így bizakodva vár-
hatjuk a július 27-én kezdődő barcelonai Európa-bajnokságot, ahol  
reményeink szerint döntőt futhat, de titkon még messzebb juthat…

Viki is kijutott egy korosztályos világversenyre: méghozzá a július 
20-ai kanadai junior világbajnokságra 1500 m-en! Tavaly 12 országos 
bajnoki címet szerzett különböző korosztályokban, idén már kilence-
diknél tart. Fantasztikus teljesítmény! Tehát ahol ő elindul, az garan-
cia a végső sikerre.

Harmadikként Vágner Gábort emelném ki, aki szintén középtáv-
futásban jeleskedik. Május 15-én Zentán megrendezett nemzetközi 
versenyen lett  második 800 m-en, valamint a magyar egyetemi baj-
nokságon szerzett két érmet. Június végén a Honvéd nemzetközi ver-
senyén 1500m-en lett harmadik. Gratulálunk a szép sikerekhez, és 
további eredményes évet kívánunk!                 Berendi Antal

Nem túlzás azt állítani, hogy 
Mátyásföldön, sőt a kerület 
egyéb részeiben is sokan isme-
rik a Paor-családot. Egyrészt az 
édesanya, Paor Éva helytörté-
neti és közösségi tevékenysége 
miatt, másrészt pedig a leánya, 
Lilla médiatevékenysége miatt. A 
Digi TV jelenlegi műsorvezetője 
1988-ban a Terézvárosi Televí-
ziónál kezdte meg a médiakarri-
erjét. Előtte a Béla utcai, majd a 
Hősök terei iskolákban tanított. 
Egy darabig a televíziózás és a 
tanítás párhuzamos tevékenység 
volt az életében, ám 1994-től már 
egyre kevesebb ideje jutott az is-
kolai munkára. (Pedig akkor már 
a XVII. kerületi Kucorgó téri isko-
lában igazgató-helyettes volt.) Az 
erzsébetligeti volt orosz laktanya 
területén működött ugyanis az el-
ső hazai kereskedelmi televízió, 
a Metropol TV. Paor Lilla más-
fél éven át vezette a műsorokat, 
majd a televízió megszűnését kö-
vetően az újonnan alakult keres-
kedelmi televízióknál, a TV3-nál, 
a Szív TV-nél, majd az ATV-nél és 
a Duna TV-nél folytatta a pálya-
futását. Médiatevékenysége köz-
ben akadt egy kétéves kitérő is: 
1998-1999-ben ugyanis Olaszor-
szágban énekelt. A kábeltelevízi-
ók legismertebb műsorvezetője 
sokszor bizonyította már, hogy 
kiváló énekhanggal rendelkezik. 
Edit Piaf dalai pedig különöskép-
pen illettek hozzá. 2000-ben is 
csak évi rendes szabadságát töl-
teni érkezett haza, ám eközben 
annyi ajánlatot kapott, hogy úgy 
döntött, inkább itthon folytatja to-
vább a pályafutását. Azóta már 
saját stúdióval rendelkezik. Ko-
rábban az Egyesület Magyar Ká-
bel TV számára, egy éve pedig 
a Digi Televízió számára készít 
műsorokat. Ezen kívül még a Te-
rézvárosi TV működtetése is az ő 
feladata, illetve az ATV és a Duna 
TV is rendszeresen sugározza az 
anyagait.

Paor Lilláról az elmúlt évek-
ben azonban nem csak tele-

Paor Lilla gyűjti a Kék Szalagokat

víziós szereplései miatt halla-
ni. A mátyásföldi műsorvezető 
ugyanis egyre komolyabb vitor-
lássikerekkel is büszkélkedhet. 
A sportággal csak a véletlennek 
köszönhetően ismerkedett meg. 
1988-ban éppen egy balatonfü-
redi hotelben énekelt, és a ke-
vés szabadidejében a Balaton 
partján napozott, de eközben 
egyszer elaludt a matracán, és 
besodródott a tó közepére. Egy 
vitorlásnak köszönhette, hogy ép 
bőrrel megúszta az esetet. Kife-
le jövet azonban végleg sikerült 
beleszeretnie a sportágba. A 90-
es években még csak ízlelgetni 
tudta vitorlázás örömeit. Amikor 
az ideje (és a családja) engedte, 
azonnal rohant a Balatonhoz, és 
felkéredzkedett valamelyik hajó-
ra. Ám, ahogy ügyesedett, úgy 
vált egyre erősebb szenvedélyé-
vé a hajózás is. 2000-ben végül 
„kötélnek állt”, és vásárolt egy sa-
ját vitorlást. Ezzel pedig az addi-
gi hobbi egy csapásra hivatássá 
vált. Egyre több időt töltött a Ba-
latonon, sőt belekóstolt a tengeri 
vitorlázásba is. Ez utóbbiba nem 
csak belekóstolt, hanem egyből 
fejest is ugrott. 2004-ben tagja 
volt annak a csapatnak, mely az 
első nagyhajós országos bajnok-
ságot megnyerte. A tengeri hajó-

zástól még az sem tudta eltéríte-
ni, hogy 2007-ben az Adrián egy 
súlyos sérülést szenvedett. Egy 
elszabadult rögzítőkötél ugyanis 
valamennyi bordáját, és több csi-
golyáját is eltörte.

Lilla július 3-4-5-én immár ki-
lencedik alkalommal állt rajthoz 
a legnagyobb magyar vitorlás 
versenyen, a Kék Szalagon. A 
Balaton-kerülésnek megszokott 
csapatával (dr. Dulin Jenő és Új-
vári Gábor) és az Ábránd nevű 
vitorlással vágott neki. A rendkí-
vüli időjárási körülmények között 
sikerült csúcsot dönteniük. Ko-
rábban ugyanis átlagban 21-26 
órára volt szükségük a magyar 
tenger megkerüléséhez, ám idén 
a szélcsendes időjárás miatt 35 
órát kellett a vízen eltölteniük. A 
Kék Szalag végül nem jött össze 
Lilláéknak (bár a mátyásföldi mű-
sorvezető nagy gyűjtője ennek a 
trófeának, hisz már öt alkalommal 
sikerült elhódítania a szalagot), 
ugyanis az őket megelőző egy-
ség egy hajszállal gyorsabbnak 
bizonyult, de az akaraterejéről 
és küzdőképességéről is ismert 
Paor Lilla megfogadta, hogy jö-
vőre biztos, hogy revánsot vesz 
majd az ellenfeleken. (M)

Vámos Tibor kirándulás közben Dél-Afrikában, az egyik ottani 
szervezővel

Magyar siker a labdarúgó világbajnokságon

A játékvezető-iskolaigazgató Kovács Péter polgármesterrel és Ko-
vács Raymund alpolgármesterrel – elengedték a VB-re

A XVI. kerületi Pál utca végén van egy igazi grund, melyet (a 
szennyvízátemelő melletti telekrészen) az ott lakók alakítottak ki 
és gondoznak rendszeresen. Oda járnak focizni a környékbeli srá-
cok, s ide látogatott július 17-én el Kovács Péter polgármester, és 
Pál utcai fiúk feliratú pólóval ajándékozta meg a csapatot – akik
ezen a néven indulnak majd a kerületi focibajnokságon.

Pál utcai fiúk

• GYŰJTÉST RENDEZETT a 
felsőzsolcai árvízkárosul-
tak javára a Civil mozgalom 
XVI. kerületi szervezete, az 
adományokat július 16-án 
várták a Jókai úti irodaház-
ba, s szépen gyarapodtak 
is a károsultaknak szánt hol-
mik, képünkön Nagy József 
képviselő vesz át egy jó ál-
lapotú edénykészletet egy ado-
mányozótól. A szervezet az ado-
mányokat közvetlenül juttatja el 
Felsőzsolca több utcájába, ahol 
a legnagyobb kárt okozta az ár-
víz. Mint megtudtuk, a gyűjtésbe 
és a szállításba besegít a Duna-
Mekong Egyesület is, amelyben 
Nagy József szintén fontos funk-
ciót tölt be.
• KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS. A Kö-
zösség Ereje Közhasznú Egyesü-
let köszönetet mond  mindazok-
nak, akik június 21-én és 22-én 
adományaikat a Vidámvásár u. 
72. sz. alá elhozták, mert ezzel 
segítettek elviselhetőbbé tenni 
egy közösségnek az árvíz okoz-
ta veszteségeket. A „POCAKOS” 
Étterem tulajdonosa bocsátotta 
rendelkezésünkre teherautóját, 
amellyel az adományokat közvet-
lenül szállítottuk le, és a kataszt-

rófavédelem helyi vezetőjének 
közreműködésével juttattuk el a 
rászorultaknak. A károsultak há-
lásak, hogy él még az emberek-
ben a jó érzés! Nevükben ez úton 
köszönjük.
• A Civil Mozgalom Budapest 
XVI. kerületi Szervezete Jókai u. 
6. sz. alatt INGYENES JOGI TA-
NÁCSADÁST BIZTOSÍT az arra rá-
szoruló kerületi lakosok részére. 
Félfogadás: előzetes bejelentke-
zés alapján, minden hónap má-
sodik és negyedik csütörtökén, 
16-19 óráig, Bejelentkezés az 
alábbi telefonszámokon: +36/ 
30-201-3430, +36/30-954-0455
• A  Magyar Vöröskereszt MIN-
DENKI SZÁMÁRA NYILVÁNOS 
VÉRADÁST SZERVEZ: XVI. kerü-
leti Vöröskereszt irodában (1165. 
Budapest, Veres P. u. 27.) 2010. 
augusztus 16. (hétfő) 14-18 óráig.


